
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

31.08.2017                                          м. Черкаси                                                № 1 

 

засідання постійної комісії з питань соціального захисту населення 
 

Всього членів комісії – 6 

На засіданні присутні - 4 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії: Захарцев П.П. 

секретар постійної комісії Онищак Л.В. 
 

члени постійної комісії: Авраменко М.Ю., Рибченко О.В. 
 

ВІДСУТНІ:  Боднарук В.В., Ткаченко А.М. 
 

Запрошені на засідання постійної комісії:  

 

Касян 

Тетяна Віталіївна 

- заступник директора Департаменту соціального 

захисту населення облдержадміністрації 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

Мазур  

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу виконавчого 

апарату обласної ради 

Несват 

Наталія Андріївна 

- голова правління Черкаської благодійної 

організації ЛЖВ «Від серця до серця» 

Стрижак  

Олена Віталіївна 

- голова Черкаського обласного відділення 

Всеукраїнської благодійної організації 

«Всеукраїнська мережа ЛЖВ» 

Шимчук 

Олег Іванович 

 

- заступник директора Департаменту соціального 

захисту населення облдержадміністрації 

 

У засіданні взяли участь:  перший заступник голови обласної ради 

Тарасенко В.П. 

 

 

 
 

 



ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 
1. Про обрання секретаря постійної комісії обласної ради з питань 

соціального захисту населення. 
Доповідач: 

Захарцев 

Павло Петрович 

- голова постійної комісії 

2. Про обрання заступника голови постійної комісії обласної ради з 

питань соціального захисту населення. 
Доповідач: 

Захарцев 

Павло Петрович 

- голова постійної комісії 

3. Про   внесення   змін   до   рішення  обласної   ради   від   23.12.2016  

№ 11-2/VII «Про обласний бюджет на 2017 рік  
Доповідач: 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

4. Про  внесення  змін до обласної комплексної програми „Турбота” на 2014–2020 

роки  

Шимчук 

Олег Іванович 

 

- заступник директора Департаменту 

соціального захисту населення 

облдержадміністрації 

5. Про виконання обласної комплексної програми щодо медичного, 

соціального забезпечення, адаптації, психологічної реабілітації, професійної 

підготовки (перепідготовки) учасників антитерористичної операції на 2015-2017 

роки  
Доповідач: 

Шимчук 

Олег Іванович 

- заступник директора Департаменту 

соціального захисту населення 

облдержадміністрації 

6. Про розгляд листа Уманської міської ради щодо перегляду мінімальної 

норми житлової площі, що визначає право особи на поліпшення житлових умов  
Доповідач: 

Мазур  

Людмила Олегівна 

 

- начальник юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

 

7. Різне. 
 

1.СЛУХАЛИ:  

Захарцева П.П., який запропонував обрати секретарем постійної комісії з 

питань соціального захисту населення Онищак Лесю Віталіїївну. 
 

ВИРІШИЛИ: обрати секретарем постійної комісії обласної ради з питань 

соціального захисту населення Онищак Лесю Віталіїївну. 
 

    «За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

 



2.СЛУХАЛИ:  

Захарцева П.П., який запропонував обрати заступником голови постійної 

комісії Рибченка Олександра Володимировича. 
 

Голосування: 
 

«За» - 3; «Проти» - 0; «Утрималося» - 1; «Не голосувало» - 0 
 

Рішення не прийнято. 
 

Захарцев П.П., запропонував обрати заступником голови постійної комісії 

Авраменка Миколу Юрійовича. 
 

Голосування: 
 

«За» - 3; «Проти» - 0; «Утрималося» - 1; «Не голосувало» - 0 
 

Рішення не прийнято. 
 

Захарцев П.П., запропонував перенести розгляд даного питання на інше 

засідання постійної комісії. 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Кравченко Н.М., яка поінформувала членів постійної комісії щодо 

запропонованих змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік» в частині вирішення питань соціального захисту 

населення. 

Зокрема, 1000,0 грн. для надання матеріальної допомоги малозабезпеченим 

громадянам області, переміщеним громадянам із АР Крим та східних областей 

України, учасникам АТО та членам їх сімей;  2 000,0 тис. грн. для заготівлі овочів 

на осінньо-зимовий період будинками-інтернатами, з них 250,0 тис. грн. для 

будинків-інтернатів де проживають діти з вадами фізичного та розумового 

розвитку та 1 750,0 тис. грн. для забезпечення соціальними послугами 

стаціонарного догляду з наданням місця для забезпечення осіб, які не можуть 

вести самостійний спосіб життя через похилий вік, фізичні та розумові вади, 

психічні захворювання або інші хвороби; 1 200,0 тис. грн. на поліпшення 

матеріально-технічної бази інтернатних закладів системи соціального захисту 

області; 500,0 тис. грн. на виконання обласної програми забезпечення учасників 

АТО та членів їх сімей житлом у 2015 - 2020 роках, з них 485,440 тис. грн. – на 

надання пільгових довгострокових кредитів громадянам на будівництво 

(реконструкцію)  та  придбання  житла  і  14,560  тис. грн.  –  на  витрати, 

пов’язані з наданням та обслуговуванням цих кредитів. 

Текст пояснювальної записки додається до протоколу (додаток 1). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Захарцев П.П., який вніс пропозицію підтримати запропоновані зміни до 

обласного бюджету, проект рішення, рекомендувати розглянути питання на сесії 

обласної ради та пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 1/1 додається до протоколу (додаток 2) 
 

«За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 



4.СЛУХАЛИ: 

Шимчука О.І., який поінформував членів комісії щодо проекту рішення 

обласної ради  «Про  внесення  змін  до  обласної  комплексної  програми 

«Турбота» на 2014 – 2020 роки». 

Олег Іванович зазначив, що метою внесення змін до Програми є 

врахування виплати компенсації за проїзд автомобільним транспортом пільгових 

категорій громадян на міжміських та міжобласних маршрутах загального 

користування (протяжність перевищує 50 км) за рахунок коштів місцевих 

бюджетів та інших джерел фінансування. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 3).  

Доповідач зазначив про доцільність залучення до співпраці та підтримки 

громадських організацій «Від серця до серця», Черкаське обласне відділення ВБО 

«Всеукраїнська мережа людей, які живуть з ВІЛ/СНІД», що передбачено у 

запропонованих додаткових змінах до програми. 

Текст додаткових змін та пояснювальної записки додається до протоколу 

(дотаток 4) 
 

В обговоренні взяли участь: Захарцев П.П., Рибченко О.В., Несват Н.А., 

Стрижак О.В. 

Стрижак О.В., яка поінформувала членів комісії про діяльність Черкаського 

обласного відділення Всеукраїнської благодійної організації «Всеукраїнська 

мережа ЛЖВ» та зазначила, що члени організації намагаються внести посильний 

внесок у запобігання поширення ВІЛ-інфекції та захист людей, які живуть з ВІЛ. 

Якщо на початку 2000 року в Україні взагалі не було лікування для інфікованих, 

то на даний час благодійна організація зробила все можливе, для покращення 

ситуації на державному рівні. Зокрема, Україна вже долучилась до грантових 

программ міжнародних організацій на отримання ліків і надання безкоштовного 

лікування та всебічної допомоги для ВІЛ-інфікованих і хворих на туберкульоз. 

Тож тепер такі люди, отримуючи всебічну підтримку від нашої організації, 

партнерів та органів влади, мають можливість жити повноцінним життям. На базі 

Черкаської благодійної організації ЛЖВ «Від серця до серця» надається 

підтримка вимушено переселеним особам та здійснення соціальної послуги з 

профілактики для споживачів ін’єкційних наркотиків, алкозалежних осіб та 

сприяння покращенню якості життя отримувачів послуг, які мають хронічні 

захворювання (зокрема, ВІЛ-інфікованих та хворих на СНІД). Фінансування 
здійснюватиметься за рахунок коштів місцевих бюджетів та інших джерел. 

Захарцев П.П. вніс пропозицію підтримати запропоновані зміни, проект 

рішення обласної  ради «Про  внесення  змін  до  обласної  комплексної  програми  

«Турбота»  на 2014 – 2020 роки» з доповненням, внесеним обласною державною 

адміністрацією та рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 1/2 додається до протоколу (додаток 5). 
 

«За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 



5. СЛУХАЛИ: 

Касян Т.В., яка поінформувала про хід виконання рішення обласної ради від 

24.04.2015 № 39-2/VI «Про виконання обласної комплексної програми щодо 

медичного, соціального забезпечення, адаптації, психологічної реабілітації, 

професійної підготовки (перепідготовки) учасників антитерористичної операції на 

2015-2017 роки». 

Текст інформації додається до протоколу (додаток 6). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Захарцев П.П. запропонував інформацію «Про виконання обласної 

комплексної програми щодо медичного, соціального забезпечення, адаптації, 

психологічної реабілітації, професійної підготовки (перепідготовки) учасників 

антитерористичної операції на 2015-2017 роки» взяти до відома, затверджену 

рішенням обласної ради від 24.04.2015 № 39-2/VI, та продовжити контроль за 

виконанням рішення, підтримати пропозиції Департаменту соціального захисту 

населення облдержадміністрації щодо проекту рішення обласної ради і внести 

проект рішення на розгляд сесії обласної ради. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 1/3 додається до протоколу (додаток 7). 

«За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 
 

6.СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка повідомила що до обласної ради надійшов лист від 

Уманської міської ради  щодо перегляду мінімальної норми житлової площі, що 

визначає право особи на поліпшення житлових умов для учасників 

антитерористичної операції, членів сімей загиблих учасників АТО. 

Доповідач зазначила, що чинним законодавством визначено два види 

поняття – норма жилої площі, яка дає право на взяття на облік потребуючих 

поліпшення житлових умов, та норма жилої площі на одну особу, розмір якого не 

має бути перевищено при надані житла. Для взяття на квартирний облік особи 

встановлено норму у розмірі 7 кв.м., а для надання житла – 13, 65 кв.м. 

Розгляд звернення головою обласної ради було доручено Департаменту 

соціального захисту населення та Департаменту містобудування, архітектури, 

будівництва та житлово-комунального господарства. За наданою означеними 

органами інформацією, збільшення норми житла для взяття на квартирний облік 

лише для АТОвців є недоцільним, оскільки по-перше, це створить соціальну 

напругу серед інших категорій населення, які мають право на першочергове 

забезпечення житлом, по-друге, спричинить ріст  (кількість осіб), бажаючих бути 

включеним до переліку осіб, потребуючих, поліпшення житлових умов. 

Лист додається до протоколу (додаток 8). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Захарцев П.П. запропонував інформацію начальника  юридичного  відділу  

виконавчого  апарату Мазур Людмили Олегівни взяти до відома. 
 

 

 



ВИРІШИЛИ: 

 Інформацію  начальника  юридичного  відділу  виконавчого  апарату   

Мазур Л.О. щодо розгляду листа Уманської міської ради стосовно перегляду рівня 

жилої площі, поліпшення житлових умов громадян взяти до відома. 
 

ГОЛОСУВАЛИ: 
 

«За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 
 

7.1 СЛУХАЛИ: 

Захарцева П.П. який повідомив членам постійної комісії що на розгляд сесії 

обласної ради вноситься питання «Звернення депутатів Черкаської обласної ради 

VIІ скликання до Верховної Ради України, Кабінету Міністрів України про 

необхідність збільшення для області обсягу субвенції з державного бюджету на 

надання пільг та житлових субсидій населенню у 2017 році», що підготовлено 

фракцією «Блок Петра Порошенка «Солідарність». 

Текст звернення додається до протоколу (додаток 9). 

 

Павло Петрович запропонував звернення взяти до відома, та підтримати при 

розгляді  питання на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Звернення депутатів Черкаської обласної ради VIІ скликання до 

Верховної Ради України, Кабінету Міністрів України про необхідність збільшення 

для області обсягу субвенції з державного бюджету на надання пільг та житлових 

субсидій населенню у 2017 році, що підготовлено фракцією «Блок Петра 

Порошенка «Солідарність» взяти до відома, та підтримати при розгляді  питання 

на пленарному засіданні обласної ради. 

 

 «За» - 4; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

7.2 СЛУХАЛИ: 

Захарцев П.П., який зазначив, що відповідно до п.4.3 «Положення про 

постійні комісії обласної ради» необхідно затвердити план роботи постійної 

комісії на 2017 рік. 

Павло Петрович запропонував членам постійної комісії надати пропозиції до 

плану роботи комісії до кінця поточного року для розгляду та затвердження на 

наступному засіданні. 

 

 

 
 

Голова постійної комісії      П.П. Захарцев 

 

Секретар постійної комісії      Л.В. Онищак  
 


